



Basel, 19. Oktober 2015  
Basel, October 19, 2015

## **Beschlussprotokoll der 126. Fakultätsversammlung vom 15.10.2015** **Minutes of the 126<sup>th</sup> faculty meeting on October 15, 2015**

### **1. Antrittsbesuch: Prof. A. Schenker-Wicki, Rektorin**

Nach einer Begrüssung durch den Dekan fand eine kurze grundsätzliche Ansprache der Rektorin zu den Stärken, Chancen, Herausforderungen der Universität statt. Dekan Prof. Y. Lengwiler präsentierte die aktuelle Situation der Wirtschaftswissenschaftlichen Fakultät und deren Perspektiven. Im Anschluss stand die Rektorin für Fragen zur Verfügung.

#### **Inaugural visit of Prof. A. Schenker-Wicki, Rector of the University of Basel**

Prof. Schenker-Wicki introduced herself to the faculty assembly and shared her viewpoint on the university's strengths as well as the challenges the university may face in the near future. Following a short summary of the faculty's situation and perspectives, the rector accepted questions of the members of the faculty assembly.

### **2. Beschlussprotokoll und Diskussionsverlauf der 125. Fakultätsversammlung vom 10.09.2015**

Genehmigt.

#### **Minutes of the faculty meeting on September 10, 2015**

Approved.

### **3. Freigabeantrag Assistenzprofessur ohne TT**

#### **Proposal for the approval of a Non Tenure Track Assistant Professorship**

##### Beschluss:

*Die Fakultätsversammlung der Wirtschaftswissenschaftlichen Fakultät verabschiedet den Freigabeantrag und die damit verbundene inhaltliche Ausrichtung für die auf 5 Jahre befristete Assistenzprofessur ohne Tenure Track in „Theorie“ einstimmig.*

##### Decision:

*The faculty assembly unanimously approved the proposal for the creation of an assistant professorship (without tenure) in Theory (referring to Economic Theory or Theory of Quantitative Methods). The professorship shall be filled by August 1, 2016.*

##### Beschluss:

*Die Fakultätsversammlung der Wirtschaftswissenschaftlichen Fakultät wählt einstimmig (bei drei Enthaltungen) U. Schiller (Vorsitz), G. Nöldeke, A. Berentsen und Ch. Kleiber in die Berufungskommission für die auf 5 Jahre befristete Assistenzprofessur ohne Tenure Track im Bereich „Theorie“.*

##### Decision:

*The faculty assembly unanimously (3 abstentions) elected Prof. U. Schiller as head of the hiring committee. Furthermore, Professors G. Nöldeke, A. Berentsen and Professor Ch. Kleiber were elected as members in this hiring committee.*

Seite 1/4

**Beschluss:**

*Die Fakultätsversammlung stimmt einer leicht veränderten Liste möglicher externer Experten einstimmig (eine Enthaltung) zu.*

**Decision:**

*The faculty assembly unanimously (one abstinence) endorsed a slightly altered list of potential external members in the hiring committee.*

**Beschluss:**

*Die Wirtschaftswissenschaftliche Fakultät stimmt dem Ausschreibungstext einstimmig (eine Enthaltung) zu.*

**Decision:**

*The faculty assembly unanimously (one abstinence) approved the proposal for the text for the job advertisement regarding the open position of an assistant professorship (without tenure) in Economic Theory or Quantitative Methods.*

**4. Information zum ESP-Prozess: Gestaltung der Schwerpunkte**

**Beschluss:**

Die Wirtschaftswissenschaftliche Fakultät verabschiedet einstimmig (eine Enthaltung) die folgenden Schwerpunkte:

- Money and Finance
- Economic Policy
- Environment and Energy

**Information on the ESP process: Focal points**

**Decision:**

The faculty assembly unanimously (one abstinence) agreed on the following focal points:

- Money and Finance
- Economic Policy
- Environment and Energy

**5. Evaluation Prof. Dr. H.Weigt: Kommissionsauftrag**

**Beschluss:**

*Die Wirtschaftswissenschaftliche Fakultät beschliesst in geheimer schriftlicher Abstimmung, mit einem Stimmenverhältnis von 24:4:2 den Passus im Kommissionsauftrag betreffend das Einbeziehen der Leistungen des Stelleninhabers beim Aufbau der Forschungsstelle FoNEW und das Einwerben von Drittmitteln nicht zu streichen. Sie sollen entsprechend bei der Evaluation in diesem Verfahren angemessen einbezogen und beurteilt werden.*

**Evaluation process Prof. H. Weigt: Mandate for the evaluation committee**

**Decision:**

The faculty assembly voted with 24 votes in favor, 4 votes against and 2 abstentions for the proposal for an evaluation of H. Weigt (including specification). The specific paragraph suggests a consideration of the special requirements of the implementation of the Research Center for Sustainable Energy and Water Supply ('Forschungsstelle für Nachhaltige Energie- und Wasserversorgung', FoNEW) and the procurement of third-party funding of the current holder of the position.

**6. Studiengangsrevision Master in Sustainable Development (MSD): Antrag auf Eröffnung des Verfahrens**

**Beschluss:**

*Die Wirtschaftswissenschaftliche Fakultät verabschiedet einstimmig (eine Enthaltung) die Projektskizze zur Eröffnung des Verfahrens zur Studiengangsrevision des MSD. Über die Revision wird im Detail zu einem späteren Zeitpunkt nach Vorlage der revidierten Studienordnung für den MSD befunden werden.*

## **Revision of the Master's degree/program in Sustainable Development (MSD): Proposal for the initiation of the revision process.**

### Decision:

*The faculty assembly unanimously (one abstinence) approved the proposal for the initiation of the revision process of the Master's program in Sustainable Development. The faculty assembly will vote on the details of the revision after a draft of the revised study guidelines has been prepared.*

## **7. Curriculumskommission ab HS 2015**

### Beschluss:

*Die Wirtschaftswissenschaftliche Fakultät wählt einstimmig (vier Enthaltungen) die Mitglieder der Curriculumskommission für die Dauer von zwei Jahren in ihr Amt.*

## **Curriculum committee (starting Autumn Term 2015)**

### Decision:

*The faculty assembly unanimously (one abstinence) elected the members of the teaching committee for a two-year period, starting in Autumn Term 2015.*

## **8. Wahl Programmleitung des strukturierten Ph.D. Programmes in Applied Economics ab dem HS 2015**

### Beschluss:

*Die Wirtschaftswissenschaftliche Fakultät wählt einstimmig (zwei Enthaltungen) die Mitglieder der Programmleitung des strukturierten Ph.D. Programms in Applied Economics für die Dauer von zwei Jahren in ihr Amt.*

## **Election of the program committee for the structured graduate program in Applied Economics starting Autumn Term 2015**

### Decision:

*The faculty assembly unanimously (two abstinence) elected the members of the program committee for the PhD program in Applied Economics for a period of two years, starting in Autumn Term 2015.*

## **9. Mitteilungen und eingegangene Schreiben**

Kenntnisnahme, keine Beschlüsse

### **Notifications and correspondences received**

Noted, no decisions.

## **German Economic Association of Business Administration e. V. (GEABA)**

Die Jahreskonferenz der German Economic Association of Business Administration e. V. (GEABA) wird diesmal in Basel stattfinden. Sie wird von S. Böckem, U. Schiller und M. Beckmann organisiert und wird im September 2016 mit ca. 80 – 100 TeilnehmerInnen an der Fakultät von statten gehen.

### **German Economic Association of Business Administration e. V. (GEABA)**

The annual meeting of GEABA will take place at the University of Basel in September 2016. It will be organized by S. Böckem, U. Schiller and M. Beckmann. There are about 80 – 100 participants expected.

## **10. Varia und Termine**

### **Diplomfeier**

Freitag, 23.10.2015, 15:00 Uhr, Stadtcasino

Gastredner: Prof. Dr. Hans Gersbach, ETHZ

### **Graduation Ceremony**

Friday, October 23, 2015, 3pm

Guest speaker: Prof. Dr. Hans Gersbach, ETHZ

## **Fakultätsversammlungen im HS 2015**

Die Termine wurden per E-Mail mitgeteilt und sind im Outlook-Kalender „WWZ Termine“ eingetragen.

Donnerstag, 19.11.2015, 18:15 Uhr, HG S15

Donnerstag, 17.12.2015, 17:15 Uhr, HG S13

**Faculty meetings Autumn Term 2015 (subject to change):**

See also the Outlook-calendar "WWZ Termine".

Thursday, November 19, 2015, 6:15pm

Thursday, December 17, 2015, **5:15pm**



Prof. Dr. Yvan Lengwiler  
Dekan  
Dean



Yvonne Mery  
Leiterin Dekanatssekretariat  
Minute taker

*Genehmigt an der Fakultätsversammlung vom 17.12.2015.*

*Approved for release at the faculty meeting on December 17, 2015.*